
 

 

 

12. januar 2011 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Om personaleboliger: 

1. Hvor mange personaleboliger er selvstyret lige nu i besiddelse af? 

2. Hvem har ret til at få tildelt personalebolig? 

3. Hvor meget koster det for samfundet, at selvstyret bibeholder de personaleboliger 

de har til rådighed? 

4. Er der planer om at nedsætte brugen af personaleboliger? 

a. Hvis ja, hvilke personalegrupper skal fortsat have adgang til personaleboliger? 

(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne) 

 

Begrundelse: 

Hos Demokraterne har vi fået oplyst, at selvstyret er i besiddelse af 1200 personaleboliger, hvil-

ket vi mener, er et meget højt tal. Men for at være korrekt oplyste, vil vi derfor gerne have det 

præcise antal af personaleboliger oplyst. 

 

Vi er endvidere vidende om at der ofte bliver tildelt personaleboliger, hvor dette ikke er nødven-

digt. Hos Demokraterne er vi tilhængere af, at alle så vist som muligt skal boligforsyne sig selv, 

og ikke være afhængige af offentlige boliger.  

 

Vi er dog vel vidende om at der fremover vil være behov for en del personaleboliger til bestemte 

nøglestillinger. Derfor vil vi også gerne vide om Naalakkersuisut har en fremtidssikret plan for at 

vi også i fremtiden kan få besat de vigtige stillinger i samfundet, og at der til disse stillinger fort-

sat vil være behov for personaleboliger. 

 

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage. 


